
ЧЕТВЕРТЕ: ВИЗНАЧЕНЕ РІШЕННЯ. Я маю визначеність у серці.  

Я маю визначеність у серці. Визначене рішення для особистого успіху — це те, що підживлює 

ваші дії за активним рішенням. Ясність бачення, яке ви тримаєте в розумі, прямо пропорційне 

ефективності ваших дій. Рішуче серце непохитне в умовах постійних викликів і невдач, і це 

забезпечує перемогу та життя у більшій повноті.   

 

Критика, засудження, скарги — це лише витвори вітру. Вони з’являються та зникають, 

розсіюються, неначе подих нікчемних створінь, і не мають наді мною жодної сили. З визначеним 

рішенням ми вчимося прориватися крізь страхи й осуд, і цілеспрямовано та зосереджено йти за 

своїми мріями. З рішучим серцем ми встановлюємо свій курс та забезпечуємо свою долю.  

Істина є істина. Якщо тисяча людей повірять у якусь дурницю, вона все одно залишиться дурницею. 

Істина ніколи не залежить від консенсусу поглядів.  
Христофор Колумб сказав: «Я зрозумів, що краще бути самому і чинити відповідно до 

істини у своєму серці, аніж слідувати за зграєю нерозумних гусей, приречених на 

посередність». 
 

Визначене рішення — це четверте рішення, яке визначає особистий успіх. 
Один мудрець колись казав: «Довга дорога на тисячу верст починається з одного кроку». Знаючи, що 

це правда, я сьогодні роблю свій перший крок. 

1. Я маю визначеність у серці.  
Біллі Грем блискуче зауважив: «Мене завжди дивувало, як багато людей у важких 

обставинах плутають Божу волю для свого життя зі звичайним прийняттям 

неправильних рішень».  
У цьому висловлюванні є глибока мудрість, яка відкриває, як багато людей неправильно розуміють 

визначене рішення. Моя доля вирішена. Що означає мати визначеність у серці? Визначеність у 

серці стосується того, як ми приймаємо рішення, і нашої поведінки після прийняття цього 

рішення; воно не стосується дій чи наполегливості. Всі ми знаємо людей, які загрузли в безкінечному 

аналізі, не пройшовши лавину прийняття рішення.  

 
Чи знаєте ви людей, які були абсолютно впевнені, що Бог веде їх певним шляхом, поки не почалися 

труднощі, а тоді вони так само впевнені, що Бог веде їх у протилежному напрямку? Якщо ви знаєте 

людей, які рішуче налаштовані прожити своє життя у цьому пеклі нездатності прийняти рішення, то 

скажіть їм, щоб вони не втягували в це Бога. Бог не передумує. Ви знаєте, що навіть Біблія говорить, 

що люди, які не можуть прийняти рішення, небезпечні? «Двоєдушна людина непостійна на всіх 

дорогах своїх» (Якова 1:8).  
Нерішуча людина допускає нестабільність у всі сфери свого життя. Нестабільність торкається всього 

— наших сімей, наших справ, наших надій та мрій. 

 
2. Призначення аналізу  

Ендрю Джексон, колишній президент США, сказав: «Відведіть час на роздуми, 
але коли настає пора діяти — досить думати, беріться до справи!» 

Неможливо зібрати досить інформації, щоб завжди приймати правильні рішення. Проте здатність 

щось вирішувати у нас таки від Бога, так само як і здатність до правильних вчинків, до виправлення.  

 

Вам треба вивчити свою мету. Вам потрібно знати, що ви робите. Вам треба аналізувати свої дії. Але 

зрозумійте, що аналізувати потрібно з однією метою — щоб прийти до висновку!!!  А не 

продовжувати аналізувати. До справи! Повторимо те, що я вже говорив: успішні люди швидко 

приймають рішення та не поспішають передумувати. Невдахи приймають рішення поволі та 

поспішають змінити свою думку.  

 



Багато хто проводить так багато часу, аналізуючи рішення, які вони вже прийняли, що у них вже 

немає сили робити те, що вони вирішили. Перспектива прийняття «правильного рішення» лякає 

людей. Я не вірю, що ми завжди можемо приймати правильні рішення, хіба що ми народилися зі 

здатністю передбачати майбутнє. Я не повірю віщунам, поки не побачу заголовок у газеті: 

«Екстрасенс виграв у лотерею». Якщо ви не можете передбачати майбутнє, то ви не можете 

зібрати досить інформації, щоб завжди приймати правильні рішення. Проте здатність щось 

вирішувати у нас таки від Бога, так само як і здатність до правильних вчинків, до виправлення.  

Нескінченний процес збирання думок і невизначеність набирає обертів, як снігова куля, яка котиться 

донизу. Вона все збільшується і збільшується, так і аналіз стає все складнішим. Коли вони нарешті 

приймають рішення, аналіз продовжується. Хоча є питання, на які не можна відповісти, їх можна 

вирішити. Пам’ятайте, як правило, у вас не буде достатньо фактів, щоб побачити повну картину. 

Проте у вас буде достатньо фактів, щоб прийняти рішення.  
Ілюстрація — п’ятеро людей хочуть сходити поїсти, але куди? «Куди ти хочеш 

піти поїсти?» — «Не знаю». «Куди ти хочеш піти поїсти?» — «Чесно. . . куди ти 

захочеш. . .»  
Примітка: суспільство захоплюється людьми, які приймають рішення і чинять правильно. Вони 

мають визначеність у серці, і їхня доля вирішена.  

 
 

3. Знайти своє бачення 
Усі мої проблеми робляться меншими, щойно я беруся до них. Якщо обережно торкатися 
чортополоху, то колючки вп’ються в руку, а якщо сміливо його схопити, то вони розсиплються на 
порох. 
Зберегти рішуче серце буде важко, інакше те, за що ви боретесь, взагалі не буде варте боротьби! 

Лайнус Полінг, лауреат Нобелівської премії з хімії, сказав: «Найкращий спосіб 
отримати хорошу ідею — це мати багато ідей». 

Якщо ви переживаєте, що люди подумають про вас, то ви будете більше довіряти їхній думці, 
аніж своїй власній.  
Люди, намагаючись щось зробити, зазнають невдачі здебільшого через нерішуче серце.  
Успіх вимагає емоційного балансу рішучого серця. У боротьбі з викликами рішуче серце шукатиме 
вирішення. Нерішуче серце шукатиме шлях для втечі. 
З рішучим серцем ми вчимося кидати виклик загальноприйнятим стандартам з дитячою 
пустотливістю. Насправді ми можемо розвинути відчуття збудження, яке стимулює до дії наперекір 
критиці та неприйняттю, шукаючи вирішення і поступ до того, що ми хочемо, а не до того, чого не 
хочемо. Це породжує гаряче бажання й наполегливу рішучість, коли все проти нас. 

Іспанія — У Південній Америці жив один із найбагатших на золото народів. Золото у 

них було всюди; так багато золота, що вони навіть хоронили у ньому людей.  

Звичайно, що протягом кількох століть інші народи намагалися здобути те золото.  

Безрезультатно. Всі вони зазнали поразки. А потім прибув іспанець адмірал Кортез. 

Він переплив океан з рішенням здобути це золото. Солдати зійшли на берег і почали 

думати, що робити далі.  Як атакувати? Кортез вигукнув: «Спаліть кораблі!» «Що?» — 

вони поглянули недовірливо. Кортез повторив: «Спаліть кораблі. Спаліть їх». «Якщо 

ми повернемося додому, — додав він, — ми попливемо на їхніх кораблях». І за 

наказом свого командира вони підпалили свої кораблі! Здогадайтеся, що сталося далі? 

Як ви вважаєте, хто переміг у битві? Як ви думаєте, хто здобув золото? 

Спалити свої кораблі — дуже просте питання до вас: Які кораблі відмовок та обмежуючих 

переконань все ще плавають у вашому розумі і не дають вам досягнути того, чого, за вашими 

словами, ви хочете?  

Погляньте на поділ тих, хто старший 40 років, і тих, хто молодший 40. Погляньте на весь 

перелік з минулого вечора. 

 Які кораблі у вашому житті потрібно спалити? Більшість людей боїться палити кораблі, оскільки ми 

знаємо, що тоді нас будуть критикувати.  

 



4. Жити життям нескінченних можливостей 
Ми впевнено прямуємо за своїм призначенням, тому що ми маємо визначеність у серці. 
Схопіться за мрію про своє життя, свою сім'ю і своє майбутнє. Не приймайте рішення на основі 

фактів чи відсотків — вони завжди бентежитимуть вас. Мені шкода людей, які вважають себе 

«реалістами». Вони живуть як живеться. Прошу, вижбурніть слова «як живеться» зі свого життя. 

Забудьте «як живеться». Почнімо жити життям «а якщо зробити». 

Усі мої проблеми робляться меншими, щойно я беруся до них. Якщо обережно торкатися 

чортополоху, то колючки вп’ються в руку, а якщо сміливо його схопити, то вони розсиплються на 

порох.  

Уявіть собі досконалий день, який він? Як рано ви прокинетеся? Коли ляжете спати? Кого ви б хотіли 

бачити навколо? У якому куточку Землі ви хотіли б бути?  

Визначене рішення нагадує нам: ви маєте силу обирати як жити, оскільки ви маєте рішуче серце і 

ваша доля визначена.  

Обирайте мудро і пам'ятайте, люди зазнають поразки здебільшого через нерішуче серце. Це не ви. 

Прийміть рішення мати рішуче серце, адже для успіху буде потрібна емоційна мужність такого 

рішучого серця.  

У боротьбі з викликами рішуче серце шукає вирішення; нерішуче серце шукатиме тільки шлях для 

втечі. Ви не можете дозволити собі чекати абсолютно правильних умов.  

Чому? Тому що умови ніколи не будуть абсолютно правильними. Мрія вашого серця щодо вашого 

життя і життя вашої сім'ї має причину.  

Ця пристрасть — це частина вас. Тож уперед! Приступайте! Не питайте більше дозволу. Беріться! 

Ідіть! Чекати, вагатися, сумніватися чи бути нерішучим означає заперечувати світ того, хто ви є і ким 

ви станете.  

Ви маєте рішуче серце, і ваша доля визначена. 

Норман Шварцкопф — «Успіх без проблем не лише беззмістовний  

                — він просто неможливий».  
 

5. Процвітати, незважаючи на відторгнення 
Вас коли-небудь критикували за щось, у що ви вірили, або за те, що ви зробили з добрими намірами, 
або через те, що ви відрізняєтеся? Це боляче, правда? Це жахливе відчуття. Ви хочете прямо зараз 
дізнатися, як подолати осудження і це жахливе відчуття, породжене критикою? 

 
Ви коли-небудь замислювалися, чи є у світі людина, яка всіх задовольняє? Чи є людина, яка усім 
подобається? ЖОДНОЇ — навіть мати Тереза. 
Коли нас непокоїть критика, нам потрібна добряча порція об’єктивного сприйняття. Отже, ось наша. 
Люди… Критики завжди намагаються очорнити усіх відомих благочестивих християн, наприклад, 
Біллі Грема чи Матір Терезу! То хто ми, щоб бути винятком? Ми маємо прийняти це… Це 
белькотіння натовпу, який, зрештою, не може вам допомогти чи зашкодити. Не звертайте уваги. 
 
Бідна людина, чиє майбутнє залежить від думки чи дозволу інших людей. 
Запам’ятайте: якщо ви боїтеся критики, то ви так і помрете, нічого не роблячи. 
Успіх без проблем не лише беззмістовний — він просто неможливий. 

 

 

БОГ ПРОІЛЮСТРУВАВ ПРИНЦИП РІШУЧОГО СЕРЦЯ  

ЧЕРЕЗ ЖИТТЯ ПРОРОКІВ ТА АПОСТОЛІВ 


